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尊敬的各位参会代表：

       欢迎来到美丽的广西参加第四届国际鲎科学与保护研讨会！本次会议在广西两个城市举办，为方便您在参
会期间的活动，请认真阅读本会议指南。

       一些快速的指引和简单的注意事项如下：

注意事项

会议按照日程进行, 如有临时变动, 会议组织方会在会场和参会微信群通知大家。

当地天气: 广西地区夏季阳光猛烈, 六月的平均气温为27- 33摄氏度, 偶有阵雨, 建议随身携带雨具, 以备不
时之需。

着装建议：会场内休闲着装, 户外考察请穿着可防晒及防蚊虫的服装, 并注意携带雨具。

接送机： 14-15号, 会议组织方会安排车辆在南宁机场接机到住宿酒店； 20号晚上和 21号早上, 会集中安
排车辆送机到南宁机场。

会议期间, 请注意会场秩序, 将手机调为静音状态。

钦州的酒店请于6月18日8:00前退房, 并将行李带到会场; 北海酒店的退房时间为中午12:00,请根据日程安
排, 提前办理退房手续。

如有需要协助之处, 可以请会场着志愿者服装和挂牌的工作人员帮助解决；也可以联系会务组：
秘书长 关杰耀博士, 国际事务, 邮箱：kityuekwan@bbgu.edu.cn, 手机号码：+86 15307779400
副秘书长 林吴颖女士, 国内事务, 邮箱：linwuying@gxbrc.org, 手机号码：+86 15277004655
秘书处成员 肖晓波女士女士，国内事务，邮箱：xiaoxiaobo@gxbrc.org, 手机号码：+86 13687796401

会议网址（中文）：http://www.gxbrc.org/horseshoecrab2019/index.jsp
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日程简要

报到

欢迎晚宴

开幕仪式
学术研讨会

钦州—北海

野外考察I
野外考察II
研讨会
公众活动
闭幕晚宴

离开北海

会议指定酒店：
1.锦江之星风尚酒店
  钦州白海豚国际酒店
2.钦州白海豚国际酒店

北部湾大学报告厅

1.北海香格里拉大酒店
2.城市便捷酒店（北海东都
海景大道店）

北海滨海国家湿地公园
北海竹林盐场

北海香格里拉大酒店2楼北海厅

到达广西钦州,
入住

18日上午退房，带
上行李

入住会议指定酒店

20日晚安排车辆
送机

21日上午安排车
辆送机

6.15

6.16—6.18

6.18

6.19—20

6.21

日期              日程              地点                          备注

第四届国际鲎科学与保护研讨会组委会
2019年 6月

愿您有个美好的参会体验。
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Dear participants,

Welcome to Guangxi to attend the 4th International Workshop on the Science and Conservation of Horseshoe Crabs. This 
conference will be held in two cities in Guangxi. In order to ensure a smooth running of conference events, please read this 
program carefully. Wish you a pleasant journey in Guangxi.
The following are some important notes:

Notes
The conference schedule will be strictly followed. Announcement will be made at the meeting venue or through the 
Facebook and WeChat groups if there is any temporary change.

Local weather: Summer in Guangxi is hot and humid. The average temperature in June is 27-33C. There will be 
occasional showers. It is recommended to bring along your rain gear when needed.

Dressing suggestions: Casual dressing in the conference. For outdoor activities, please be aware of sun and insect 
exposures, and occasional showers. Hat, sunscreen, and umbrella are recommended.

Shuttle bus arrangement: Shuttle bus will be arranged on 14-15th June to connect the Naning Wuxu International 
Airport to the conference hotels in Qinzhou City. Shuttle bus will also be arranged to the Nanning Wuxu International 
Airport from the conference hotels in Beihai on June 20th evening as well as 21st June morning.

Pay attention to the conference code of conduct and make sure your mobile phone is silence/mute during the meeting.

Proceed check-out procedure at the conference hotels in Qinzhou before 8:00 am on June 18th and bring all luggage 
to Beibu Gulf University. The check-out time for hotels in Beihai is 12:00 pm. Proceed check-out procedure in advance 
according to your travel schedule.

Ask volunteers or staff for any assistance if needed. Emergency contacts:
Secretary-general, Dr. KWAN Kit Yue, Billy, International Affairs, kityuekwan@bbgu.edu.cn, +86 15307779400
Deputy Secretary-General, Ms. LIN Wuying, Domestic Affairs, linwuying@gxbrc.org, +86 15277004665
Members of the Secretariat Ms. XIAO Xiaobo, Domestic Affairs, xiaoxiaobo@gxbrc.org, +86 13687796401

Conference website: http://www.gxbrc.org/horseshoecrab2019/index.jsp?lang=en_US

Schedule-at-a-glance

15 June,
2019

16-18 June, 
2019

18 June, 
2019

19-20 June, 
2019

21 June, 
2019

Registration

Welcome Party in 
the evening

Opening Ceremony
Presentation Sessions (Keynote 
Talks, Oral and Poster Sessions)

Bus from Qinzhou 
to Beihai

Field Excursion I
Field Excursion II
Workshops, Side Meeting
Outreach Activities
Closing Ceremony

Departure from Beihai

Conference Hotels:
1. Jin Jiang Inn 
    White Dolphin Hotel-Qinzhou
2. White Dolphin Hotel-Qinzhou

Conference Hall, Building 12, Room 
204, Beibu Gulf University

Conference Hotels:
1.Shangri-La Hotel Beihai
2.City Comfort Inn Dongdu Baihui 
Branch

Binhai National Wetland Park
Zhu Lin Yan Chang

Beihai Hall, 2nd Floor, 
Shangri-La Hotel Beihai

Arrive in Qinzhou City and 
check in

Check-out on June 18th 
morning with luggage

Arrive in Beihai City

Bus to Nanning airport 
after closing ceremony on 
June 20th

Bus to Nanning airport on 
June 21th morning

Date                 Activities                                     Location                                           Remarks
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The Planning Committee of the 4th International Workshop on the Science and Conservation of Horseshoe Crabs
June, 2019
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会
议
背
景

. BACKGROUND
鲎是一类古老的海洋“活化石”, 是滨海湿地和海洋生态系统不可或缺的重要成员 。 鲎的血
液被用于制作鲎试剂, 极大推动了人类的医疗安全。近年来, 由于栖息地丧失, 过度捕捞等原
因, 全世界鲎的数量急剧减少, 关注和推动鲎的研究、保护和可持续利用成为有待全世界共
同解决的问题。

2007 年, IUCN物种生存委员会鲎专家组为了更好地推动全球鲎的研究和保护工作, 于纽约
举办了第一届国际鲎科学与保护研讨会, 之后每隔四年便会召开一次研讨会。继 2011年和 
2015年分别在中国香港和日本佐世保举办的第二届、第三届研讨会后, 第四届国际鲎科学与
保护研讨会即将在中国广西举办。

研讨会定于2019年 6月 15-20日在中国广西壮族自治区钦州市和北海市举办。本次会议由 
IUCN物种生存委员会鲎专家组主办, 由北部湾大学【广西北部湾海洋生物多样性养护重点
实验室和北部湾大学广西水产一流学科（培育）】与美境自然联合承办, 由阿拉善 SEE广西
项目中心、香港海洋公园保育基金、生态研究及发展机构 (ERDG）、广西红树林研究中心 
、 广西动物学会和广西野生动植物保护协会协办。会议指导单位为全国水生野生动物保护
分会 。学术研讨会主会场设在广西钦州的北部湾大学, 野外考察、利益相关者研讨会和公
众活动等设在广西北海进行。

欢迎您来到广西参与本次会议。预祝您参会愉快！

Horseshoe crabs are ancient marine “living fossils”, which are important members of coastal and 
marine ecosystems. The blood (haemolymph) of horseshoe crabs has been utilized for LAL/TAL 
production, which has greatly enhanced medical safety. In recent years, due to habitat loss, 
overharvesting and environmental threats, the world’s natural populations of horseshoe crabs have 
decreased dramatically, especially in Asia. An urgent call for global collaboration is raised to promote 
horseshoe crab research, conservation and sustainable use.

The Fourth International Workshop on the Science and Conservation of Horseshoe Crabs builds on the 
successful foundation established by its predecessors, the International Symposium on the Science 
and Conservation of Horseshoe Crabs in New York, USA (2007), and the Second and Third 
International Workshops on the Science and Conservation of Horseshoe Crabs in Hong Kong SAR 
(2011) and Sasebo, Japan (2015).

The Fourth International Workshop will be held on June 15-20, 2019 in Qinzhou City and Beihai City, 
The Guangxi Zhuang Autonomous Region, China. The Workshop will be hosted by the IUCN Species 
Survival Commission Horseshoe Crab Specialist Group, co-organized by Beibu Gulf University [Guangxi 
Key Laboratory of Beibu Gulf Marine Biodiversity Conservation, and Guangxi First-Class Aquaculture 
Platform (Incubation)] and Guangxi Biodiversity Research and Conservation Association (BRC). National 
Aquatic Wildlife Conservation Association (NAWCA) will be the advisory organization. The main 
conference venue will be at Beibu Gulf University of Qinzhou City, whereas field excursions, stakeholder 
workshops and side events will be taken place in Beihai City.

Welcome to Guangxi to participate in this conference. We wish you a pleasant journey.



7

大
会
组
织
方

. W
ORKSHOP 

      ORGANIZATIONS
主办方

承办方

指导单位

协办方

支持方

世界自然保护联盟（ IUCN）
物种生存委员会鲎专家组

北部湾大学
广西北部湾海洋生物养护重点实验室
北部湾大学广西水产一流学科（培育）

美境自然
（全称 “广西生物多样性研究和保护协会”）

全国水生野生动物保护分会

阿拉善 SEE广西项目中心

香港海洋公园保育基金

生态研究及发展机构

广西红树林研究中心

广西动物学会 

广西野生动植物保护协会

崔斯特深圳创新技术（深圳）

广西壮族自治区海洋研究所

广西合浦儒艮国家级自然保护区管理站

广西北海滨海国家湿地公园管理处

北海金海湾红树林生态旅游区管理有限公司

Host

Organizers

Advisory Organization

Co-organizers

Sponsors

The International Union for Conservation of 
Nature (IUCN) Species Survival Commission 
Horseshoe Crab Specialist Group

Beibu Gulf University
Guangxi Key Laboratory of Beibu Gulf Marine 
Biodiversity Conservation
Guangxi First-Class Aquaculture Platform (Incubation)

Guangxi Biodiversity Research and Conservation
 Association (BRC)

National Aquatic Wildlife Conservation 
Association (NAWCA)

SEE Society of Entrepreneurs and Ecology 
Guangxi Programme

Ocean Park Conservation Foundation, 
Hong Kong (OPCFHK)

The Ecological Research & Development 
Group (ERDG)

Guangxi Mangrove Research Center (GMRC)

Guangxi Zoology Society
Wildlife Conservation Association of Guangxi Province

Tracetech (Shenzhen) Co. Ltd

Guangxi Institute of Oceanology

Guangxi Hepu State Dugong Natural Reserve

Beihai Binhai National Wetland Park

Beihai Golden Bay Mangrove Forest Ecological 
Tourism Zone Management Co., Ltd.



8

学
术
委
员
会

. SCIENTIFIC COM
M

ITTEE
主席

副主席

成员

单锦城                 香港城市大学(退休）

Mark BOTTON    Fordham University

廖永岩                 北部湾大学

谢蕙莲                 台湾中研院生物多样性
                           研究中心 (退休）

清野 聡子             九州大学 
    
Punyasloke BHADURY  Indian Institute of Science 
                              Education and Research Kolkata

Faridah MOHAMAD   Universiti Malaysia Terengganu

Jeak Ling DING       新加坡国立大学

解焱                    中国科学院动物研究所
                           世界自然保护联盟物种生存
                           委员会执委

Jane BROCKMANN     佛罗里达大学 (退休）

Ruth CARMICHAEL    University of South Alabama 
                               Dauphin Island Sea Lab

Anil CHATTERJI         The Institute of Ocean Biology,
                               Govt of India

陈章波                 台湾中研院生物多样性
                           研究中心 (退休）

陈瑞芳                 广西海洋研究所

张肇坚                 香港城市大学

Glenn GAUVRY          生态研究及发展机构

胡梦红                 上海海洋大学

Noraznawati ISMAIL  Universiti Malaysia Terengganu

Akbar JOHN               International Islamic University Malaysia

Gary KREAMER         Delaware Division of Fish and Wildlife, US

关杰耀                 北部湾大学

李琼珍                 广西水产科学研究院

林吴颖                 美境自然

Jennifer MATTEI        Sacred Heart University

西田 伸                宫崎大学

Dave SMITH           S. Geological Survey 
John TANACREDI      Molloy College

王有基                 上海海洋大学

Yusli WARDIATNO     Institut Pertanian Bogor University

Chair

Vice Chairs

Members

Paul SHIN               City University of 
                              Hong Kong (Emeritus)

Mark BOTTON        Fordham University
Yongyan LIAO         Beibu Gulf University
Hwey-Lian HSIEH    Biodiversity Research Center,  
                              Academia Sinica (Emeritus)
SEINO Satoquo       Kyushu University
Punyasloke BHADURY    Indian Institute of Science 
                              Education and Research Kolkata
Faridah MOHAMAD     Universiti Malaysia Terengganu
Jeak Ling DING       National University of Singapore
Yan XIE                   Institute of Zoology, Chinese 
                              Academy of Sciences
                              IUCN SSC Commission Member

Jane BROCKMANN   Florida University
Ruth CARMICHAEL    University of South Alabama
                             Dauphin Island Sea Lab

Anil CHATTERJI      The Institute of Ocean Biology, 
                             Govt of India
Chang-Po CHEN     Biodiversity Research Center, 
                              Academia Sinica (Emeritus)
Ruifang CHEN         Guangxi Institute of Oceanology
Siu Gin Zhang         City University of Hong Kong
Glenn GAUVRY       The Ecological Research & 
                              Development Group
Menghong HU         Shanghai Ocean University
Noraznawati ISMAIL  Universiti Malaysia Terengganu
Akbar JOHN           International Islamic 
                              University Malaysia
Gary KREAMER       Delaware Division of Fish and 
                              Wildlife, US
Kit Yue KWAN         Beibu Gulf University
Qiongzhen LI          Guangxi Academy of 
                              Fishery Sciences
Wuying LIN             Guangxi Biodiversity Research 
                             and Conservation Association (BRC)
Jennifer MATTEI      Sacred Heart University
SHIN Nishida          University of Miyaza
Dave SMITH            S. Geological Survey
John TANACREDI    Molloy College
Youji WANG            Shanghai Ocean University
Yusli WARDIATNO   Institut Pertanian Bogor University

以姓氏字母排序 Alphabetically order by last names
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组
织
委
员
会

. PLANNING COM
M

ITTEE

主席

常务副主席

副主席

秘书长

副秘书长

秘书处 成员

成员

韩峻峰

黄鹄

廖永岩
单锦城
陈章波

张颖溢

关杰耀

林吴颖

肖晓波
吴海萍
周海超
邱广龙
陈默

蔡立哲
陈瑞芳
杜树营
谢蕙莲

黄祥麟
Kevin LAURIE

李裕红
黄玉果
颉晓勇
许尤厚
喻达辉
杨斌
张宏科
张肇坚
周浩郎

北部湾大学

北部湾大学

北部湾大学
香港城市大学(退休）
台湾中研院生物多样性
研究中心 (退休）
美境自然

北部湾大学

美境自然

美境自然
北部湾大学
深圳大学
广西红树林研究中心
广西科学院广西北部湾海洋研究中心

厦门大学
广西海洋研究所
北部湾大学 
台湾中研院生物多样性
研究中心（退休）
汕头大学
IUCN鲎专家组项目官员
华侨大学
北部湾大学
中国水产科学研究院南海水产研究所
北部湾大学
北部湾大学
北部湾大学
广西合浦儒艮国家级自然保护区管理站
香港城市大学
广西红树林研究中心

Program Chair

Executive Vice Chair

Program Vice Chairs

Secretary-general

Deputy secretary-general

Secretary Members

Members

Junfeng HAN         

Hu HUANG           

Yongyan LIAO 
Paul SHIN              
Chang-Po CHEN 
   
Yingyi ZHANG

Kit Yue KWAN

Wuying LIN

Xiaobo XIAO

Haiping WU
Haichao ZHOU
Guanglong QIU

Mo CHEN

Lizhe CAI
Ruifang CHEN
Shuying DU
Hwey-Lian HSIEH

Shiang-Lin HUANG
Kevin LAURIE

Yuhong LI
Yuguo HUANG
Xiaoyong XIE

Youhou XU
Dahui YU
Bin YANG
Hongke ZHANG

Siu Gin ZHANG 
Haolang ZHOU

Beibu Gulf University      

Beibu Gulf University          

Beibu Gulf University 
City University of Hong Kong (Emeritus)            
Biodiversity Research Center, 
Academia Sinica (Emeritus)  
Guangxi Biodiversity Research and 
Conservation Association (BRC)

Beibu Gulf University

Guangxi Biodiversity Research and 
Conservation Association (BRC)

Guangxi Biodiversity Research and 
Conservation Association (BRC)
Beibu Gulf University
Shenzhen University
Guangxi Mangrove 
Research Center
Guangxi Academy of Sciences

Xiamen University
Guangxi Institute of Oceanology
Beibu Gulf University 
Biodiversity Research Center, 
Academia Sinica (Emeritus)
Shantou University
IUCN Horseshoe Crab Specialist Group 
Program Officer
Huaqiao University
Beibu Gulf University
South China Sea Fisheries Research 
Institute, Chinese Academy of Fishery 
Sciences
Beibu Gulf University
Beibu Gulf University
Beibu Gulf University
Guangxi Hepu Dugong State 
Natural Reserve
City University of Hong Kong
Guangxi Mangrove Research Center

以姓氏字母排序

Alphabetically order by last names
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会
务
交
通
服
务
指
引

. TRANSPORTATION SERVICES 
                DURING CONFERENCE

北海野外考察大巴时间表
Bus Schedule for field excursions in Beihai

会议期间钦州接送大巴时刻表
Bus Schedule during Workshop in Qinzhou
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到
达
与
离
开

. ARRIVAL & DEPARTURE

到达

为方便大家到达钦州的酒店, 我们将安排大巴从南宁市吴圩国际机场接送参会人员至
钦州白海豚国际酒店和锦江之星酒店。届时将会有持研讨会标志牌的志愿者在机场到
达楼层的国际到站口附近等候。

如果您在大巴时刻表之外的时间到达, 您可以乘坐机场大巴到钦州市。在机场国际抵
达出口附近长途汽车售票处可以购买到钦州的长途汽车票（约 75元人民币)；也可咨
询工作人员：如何去钦州汽车总站。

直达钦州汽车站后沿出站口通道步行, 您可乘坐出租车到达酒店, 车费在 30 元以内。
更多的最新信息将在研讨会期间公布。请随时注意查看您的邮箱、 Asian Horseshoe 
Crab Facebook群和鲎研讨会与会者群微信群。

Arrival

Shuttle bus will be arranged at Nanning Wuxu International Airport to transport to 
both White Dolphin International Hotel (Qinzhou) and JinJiang Inn (Qinzhou). 
Volunteers with the Workshop signboard will be available near to the gate of 
International Arrival on arrival floor of the airport.

In case you are arriving outside the shuttle bus schedule, you may take a connect-
ing bus to Qinzhou city. Purchase a bus ticket (~ 75 Chinese Yuan) to Qinzhou (or 
show this to the staff: 我要去钦州汽车总站 ) at the ticketing counter near the gate 
of International Arrival on arrival floor of the airport. After arriving at Qinzhou Bus 
Terminal, walk to the main road and take a taxi to your hotel. The taxi may cost 
around 30 Chinese Yuan.

More updated information will be announced throughout the Workshop. Make sure 
to check your mailbox, Asian Horseshoe Crab Facebook Group and/or 鲎研讨会与
会者群 WeChat Group from time to time.
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离开

会议结束后我们会在6月 20日晚上、 21日上午的固定时间段安排车辆送参会人员从北
海的指定酒店到南宁吴圩国际机场和 /或北海福成机场 。送机大巴时刻表如下：

Departure

Shuttle buses will be arranged from hotels in Beihai City to the Nanning Wuxu 
International Airport and/or Beihai Fucheng Airport on the evening of 20 June, and 
the morning of June 21.

Shuttle bus schedule for Beihai departure
北海送机大巴时间表

日期                             行程                              时间                                       上车地点

2019.6.20

2019.6.21

2019.6.21

北海-南宁吴圩机场
Beihai - Nanning Wuxu 
International Airport

北海-南宁吴圩机场
Beihai - Nanning Wuxu 
International Airport

北海 -北海福成机场
City Comfort Inn, Dongdu 
Beihai Branch

北海香格里拉大酒店
Shangri-La Hotel Beihai

北海香格里拉大酒店
Shangri-La Hotel Beihai
北海城市便捷酒店东都店
City Comfort Inn, Dongdu Beihai Branch 

北海香格里拉大酒店
Shangri-La Hotel Beihai
北海城市便捷酒店东都店 
City Comfort Inn, Dongdu Beihai Branch

19:30

TBD
待定

TBD
待定

Date                              Itinerary                              Time                                             Venue
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自行离开北海交通工具指引

从南宁乘机离开

北海市区—南宁吴圩国际机场

距离 225km

方案 1：北海至吴圩机场直达大巴
乘坐点：北海市二运汽车站（北海市广东路60号）
价格：100元
路程：3.5小时
电话：0779-2023438
机场大巴时刻表：
05:00, 07:00, 08:00, 09:00, 10:00, 11:00, 12:00, 13:00, 
14:00, 15:00, 16:00, 17:30

方案 2：北海至 南宁动车至南宁站或南宁东站, 转南
宁机场大巴至吴圩机场
价格：动车 58-61元 + 机场大巴 20元
路程：共约 3.5小时
机场大巴时刻表：
5:30-22:30 30分钟 /班

方案 3：北海至南宁动车至南宁站或南宁东站, 乘坐
的士至吴圩机场
价格：动车58-61元 +的士约 120元
路程：约 3小时
可向司机出示以下文字
“我要去吴圩国际机场 ”

In case you are leaving outside the 
shuttle bus schedules, here are 
the options:

Departure from Nanning by flight
Distance from Beihai downtown to the Nanning Wuxu 

International Airport: 225km

Option 1: Take the Airport shuttle Bus from Beihai 
downtown to the airport
Location of Bus Station: Beihai 2nd Bus Station, No. 60 
Guangdong Road, Beihai City
Fare: RMB 100
Duration: 3.5 hours
Telephone No.: 0779-2023438
Schedule: 05:00, 07:00, 08:00, 09:00, 10:00, 11:00,
12:00, 13:00, 14:00, 15:00, 16:00, 17:30

Option 2: Take an EMU train from Beihai to the Nanning 
Station or Nanning East Station, transfer to the Nanning 
Wuxu International Airport by Airport shuttle Bus
Fare: EMU Train RMB 58-61, Airport Shuttle Bus RMB 20
Duration: Around 3.5 hours in total
Airport shuttle Bus Schedule: 5:30-22:30, 
30 minutes in between

Option 3: Take an EMU train from Beihai to the Nanning 
Station or Nanning East Station, then take a taxi to the
Naning Wuxu International Airport
Fare: Train RMB 58-61, Taxi RMB 120
Duration: Around 3 hours
You can show the taxi driver the following words: 

“我要去吴圩国际机场”
 (I want to go to Wuxu International Airport)
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从北海乘机离开

北海市区—北海福成机场

约 20km。

方案1
乘坐机场大巴
乘坐点：北京路 138号万汇海珍城 城市候机楼
价格：20元
路程：45分钟
机场大巴时刻表： 6:30, 08:00, 09:00, 10:00, 11:30, 
12:30, 14:00, 16:00, 17:00, 18:00, 19:00, 21:00

方案2
从酒店乘坐的士至北海福成机场
价格: 约 90元 ,
路程：35分钟 ,
您可向司机出示以下文字 ：“我要去北海福成机场 ”

从北海乘坐动车离开

会议酒店距离北海火车站约5.5km, 
建议乘坐出租车, 路程约 20分钟, 价格： 20元

Departure from Beihai by flight
Distance from Beihai Downtown to 
Beihai Fucheng Airport: 20 km

Option 1: Take the Airport Bus from Beihai downtown to 
the airport
Location: City Terminal Building, Wanhui Haizhen,138 Bei-
jing Road
Fare: RMB 20
Duration: 45 minutes
Schedule: 6:30, 08:00, 09:00, 10:00, 11:30, 12:30, 14:00, 
16:00, 17:00, 18:00, 19:00, 21:00

Option 2: Take taxi from conference hotel to to the Beihai 
Fucheng Airport
Fare: Around RMB 90
Duration: 35 minutes
You can show the taxi driver the following words: 

“我要去北海福成机场”
  “I want to go to the Beihai Fucheng Airport.”

Departure from Beihai by train

The conference hotel is about 5.5 km away from the Beihai 
Railway Station. It is recommended to take a taxi. The 
travel time is about 20 minutes. Travel cost will be about 
RMB 20. You can show this to the taxi driver 

“我要去北海火车站”
 “I want to go to the Beihai Railway Station”
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电话通讯服务在中国
对一些外国手机来说用中国的 SIM卡无法拨打电话。建议向您的通讯服务商购买国际漫游
或其他短期套餐以较低的费率拨打国际电话。也可使用 Skype拨打电话（在大多数情况下
在中国内地是可用的, 有时可能不太稳定)。

Phone services: Making a call with a Chinese SIM card may not work for some foreign mobile 
phones. It is suggested to arrange roaming or other short-term plans to allow international calls 
at a lower rate. Alternatively, making a call via Skype is working in Mainland China in most cases 
(sometimes may not be stable).

在中国内地被屏蔽的网站
几个常用的网站在中国大陆将无法正常工作, 如所有谷歌 app或网（谷歌搜索引擎, Gmail, 
谷歌地图等 ）, WhatsApp, Facebook和 YouTube。建议在出发前往中国内地前, 在你的手
提电脑及流动设备上申请私人VPN。 或提前准备其他 App或邮箱账号在中国使用。

Websites blocked in mainland China: Several commonly used websites do not work in mainland 
China such as all Google APPs or websites (Google searching machine, Gmail, Google Map etc.), 

WhatsApp, Facebook and YouTube. It is suggested to apply for a private VPN on your laptops 
and mobile devices before departure to mainland China. Or prepare other usable App or emails 
to use in China.

货币兑换
人民币准备
建议您尽量于出发前的所在地兑换人民币, 南宁市吴圩国际机场属于二线机场, 使用机场的 
ATM机只能将英镑、美元、日元、欧元和港币兑换成人民币。您还可以在上海、香港、
北京等国内主要城市的机场换汇。白海豚国际酒店 (钦州 )和香格里拉酒店(北海)也可提供
货币兑换服务。

Chinese yuan (Renminbi) preparation:

it is suggested to exchange Chinese yuan at your residential place prior to departure, 
if feasible. Since Nanning Wuxu International Airport is a secondary-tier airport, only an ATM is 
available to exchange Chinese yuan from UK pound, US dollar, Japanese yen, Euro and Hong 
Kong dollar. You may also exchange the currency at the airports of Shanghai, Hong Kong, Beijing 
and other major cities in China when you are taking a connecting flight. White Dolphin 
International Hotel (Qinzhou) and Shangri-La Hotel (Beihai) will also provide currency 
exchange services.

电源
插头和插座类型
在中国有三种类型的插头使用：三叉角销，两个扁销(最常见)或两个窄圆销。电是
220伏， 50循环交流。使用下列插头。 请带备合适的适配器。

Plug and socket types: There are three types of plugs used in China – three pronged angled 
pins, two flat pins (the most common) or two narrow round pins. Electricity is 220 volts, 50 

cycles AC. The following plugs are used. Please bring along your suitable adaptors.
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其
他
注
意
事
项

. OTHER TRAVEL TIPS
语言翻译
本次会议将在6月16日和6月20日安排会议现场中英同声翻译，其他时间会议语言为
英文。会场有翻译志愿者提供协助, 如您有翻译需求, 可以咨询工作人员或志愿者。
广西钦州和北海当地语言为中文, 日常沟通主要语言为白话和普通话，建议您提前在
手机上安装语言翻译 APP, 如谷歌翻译, 腾讯翻译君等, 以方便在当地使用。

English-Chinese translations: Simultaneous English-Chinese translation services will 
be provided during the meeting on June 16 and June 20 while English will be the major 
language for the presentations and other events. For regular communication, translation 
volunteers will be available to assist. You are welcome to consult any staff or volunteers if 
there is any need for language translation. The widely adopted language in Qinzhou and 
Beihai of Guangxi is Putonghua (Mandarin), and Baihua (a varied Cantonese slang) is also 
commonly used in daily communication. It is recommended to install an offline language 
translation APP on your mobile phone in advance, such as Google Translate and Tencent 
Mr. Translate, to facilitate your communications when travelling in China.

环保提示
为提倡环保办会, 请自备饮用水瓶。大会将提供一份不含摘要的纸质会议手册。因
此, 您可根据个人需要从大会的官方网站下载会议报告摘要并打印。

An eco-friendly conference: To promote an eco-friendly conference, you are encouraged 
to bring your own water bottle. A hardcopy of conference booklet without presentation 
abstracts will be provided. Therefore, you may download the abstract book from the official 
website and bring along the abstract hardcopy, if needed.
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王有基 
上海海洋大学水产与生命科学学院，中国上海
Email: yj_wang@shou.edu.cn

Xueping WANG
College of Marine Sciences, Beibu Gulf University, 
Guangxi, China. 
王薛平 
北部湾大学海洋学院，中国广西 
Email: 119613756@qq.com

Chun-Chieh WANG
Marine Biology Institute, Shantou University, Guang-
dong Province, China 
王俊杰 
汕头大学海洋生物研究所，中国广东
Email: webberpy@gmail.com
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Yusli WARDIATNO. 
Department of Aquatic Resources Management, In-
stitut Pertanian Bogor University, West Jawa, Indo-
nesia. 
Email: wardiatno@gmail.com

Shinichi WATANABE
Fukuyama University, Fukuyama, Japan. 
渡边伸一
Email: swatanabe@fukuyama-u.ac.jp

Zhaohong WENG
Fisheries College, Jimei University, 
Fujian Province, China 
翁朝红 
集美大学水产学院，广西福建. 
Email: 285520346@qq.com

Waiho WONG
Ocean Park Conservation Foundation 
Hong Kong, Hong Kong 
黄伟浩 
香港海洋公园保护基金, 香港. 
Email: simon.wh.wong@oceanpark.com.hk

Yuanjia WU 
National Hepu Dugong Nature Reserve 
Management Station, Guangxi, China 
吴沅珈
广西壮族自治区合浦儒艮国家级自然保护
区管理站，中国广西
Email: 348225855@qq.com

Xiaobo XIAO
Guangxi Biodiversity Research and Conservation 
Association (BRC), Guangxi, China 
肖晓波 
广西生物多样性研究和保护协会，中国广西
Email: xiaoxiaobo@gxbrc.org

Yangjie XIE
Fisheries College, Jimei University, 
Fujian Province, China 
谢仰杰 
集美大学水产学院, 广西福建.
Email: yjxie@jmu.edu.cn

Xiaoyong XIE 
South China Sea Fisheries Research Institute, 
Chinese Academy of Fishery Sciences, Guandong 
Province, China 
颉晓勇 
中国水产科学研究院南海水产研究所，中国广东
Email: xiexiaoyongsh@sina.com

Janet Yangzhen XU
Zhanjiang Ocean and Fisheries Bureau, Guandong 
Province, China 
许扬珍 
湛江海洋与渔业局,中国广东
Email: 245355276@qq.com

Ming-Che YANG 
Biodiversity Research Center, Academia Sinica, Tai-
pei, Taiwan 
杨明哲
台湾中研院生物多样性研究中心，台湾台北
Email: jaymcyang@gmail.com

Hongke ZHANG 
National Hepu Dugong Nature Reserve Management 
Station, Guangxi, China 
张宏科 
广西壮族自治区合浦儒艮国家级自然保护
区管理站，中国广西
Email: bhke@163.com

Yingyi ZHANG
Guangxi Biodiversity Research and Conservation 
Association (BRC), Guangxi, China 
张颖溢 
广西生物多样性研究和保护协会，中国广西
Email: zhangyingyi@izhilan.org

Xinyi ZHAO
Guangxi Biodiversity Research and Conservation 
Association (BRC), Guangxi, China 
赵心忆 
广西生物多样性研究和保护协会, 中国广西. 
Email: zhaoxinyi201409@126.com

Huizhen ZHENG
Chinese Culture University, Taipei, Taiwan 
郑惠真 
台湾中国文化大学，台湾台北
Email: meredith12@qq.com

Haichao ZHOU
College of Life Sciences and Oceanography, Shen-
zhen University, Guangdong Province, China 
周海超 
深圳大学生命与海洋科学学院，中国广东
Email: zhouhc@szu.edu.cn

Haolang ZHOU
Guangxi Mangrove Research Center, Guangxi, China 
周浩郎 
广西红树林研究中心，中国广西
Email: zhouhaolang@sina.com

Zeqi ZHOU. 
Dynamiker Biotechnology Tianjin Key laboratory, 
Tianjin Province, China 
周泽奇 
动力生物技术天津重点实验室，中国天津
Email: zeqizhou8888@163.com
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主办方 Host

世界自然保护联盟（ IUCN ）物种生存委员会鲎专家组
世界自然保护联盟 I UCN 物种生存委员会鲎专家组旨在通过多方合作保护鲎种群和生境，
提高公众对于鲎在演化意义、海洋近海生态和生物医药重要性的认知，从而达到保护全球鲎
的目标。

The International Union for Conservation of Nature (IUCN) Species Survival Commission Horse-
shoe Crab Specialist Group
The IUCN SSC Horseshoe Crab Specialist group aims to protect horseshoe crabs in the world 
through collaborative effort in conservation of their populations and habitats, and in raising public 
awareness of their importance in evolutionary history, marine coastal ecology and biomedical uses.

承办方 Organizers

北部湾大学
北部湾大学是一所以工学、理学、管理学为主, 多学科协调发展的全日制普通高等学校, 学校
位于北部湾经济区核心港口城市钦州市。学校前身为1973年创办的钦州地区师范学校； 2006
年2月, 升格为钦州学院； 2018年11月底，教育部批准在钦州学院基础上设立北部湾大学。
学校现有本科专业49 个，硕士学位授权点 3 个，有全日制在校生 14000 多人。现有教职工 
1200 多人，其中专任教师 800 多人。
学校形成了鲜明的海洋性办学特色, 开设有海洋科学、水产养殖学、等一批涉海类专业，构建
了海洋生物与技术、海洋交通运输与工程等具有海洋特色的学科专业群。有 “水产” “船舶与
海洋工程”2 个广西一流学科（培育）

广西北部湾海洋生物养护重点实验室
依托北部湾大学建设的广西省级重点实验室, 主要从事鲎、中华白海豚等北部湾珍稀濒危生
物, 及生物多样性保护和资源修复研究。

北部湾大学广西水产一流学科（培育）

Beibu Gulf University
Beibu Gulf University is located in Qinzhou, an Excellent tourism city in the center of the coastal area 
in Guangxi as well as the core industrial area of Guangxi Beibu Gulf Economic Zone. It was founded 
in 1973 as Qinzhou Normal College and upgraded to a comprehensive university in 2006. Covering 
138 hectares, the newly-built campus, with avenues of green trees and patches of lush grass, are 
the ideal place for study and research. At present, the university offers 43 undergraduate programes, 
including marine science, port logistic, shipping engineering, navigation technology, aquaculture, port 
mechnical, chemical engineering and technology craft, tourism management, environmental design 
and others.

Guangxi Key Laboratory of Beibu Gulf Marine Biodiversity Conservation
Affiliated to Beibu Gulf University, Guangxi Key Laboratory of Beibu Gulf Marine Biodiversity Conser-
vation focuses on the conservation and recovery of horseshoe crabs and Chinese White Dolphins 
and other threatened populations in Beibu Gulf.

Guangxi First-Class Aquaculture Platform (Incubation)
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美境自然（全称“广西生物多样性研究和保护协会”）
美境自然是由广西从事生物多样性研究、保护和可持续利用 的学者、保护工作者及业余爱好
者自愿发起和成立的，也是广西第一家专业从事生物多样性保护的社团组织。 美境自然倡导
人人都是自然保护者，相信人人都有责任、有能力保护自然，再微小的保 护行动都能创造更
美好的生活。美境自然通过促进公众参与、提高当地人的保护能力来保护桂西南喀斯特生态
系统和北部湾滨海生态系统。
愿景：促进人类社会与自然生态系统的和谐共存和可持续发展。
使命：致力于在科学研究的基础上，充分考虑当地人的需求，鼓励公众参与，选择可持续性
的解决方法保护广西的濒危物种和关键生态系统。
美境自然是北部湾地区首个大规模推动公众参与、多方合作滨海生态系统保护的民间自然保
护组织。自2014年起，美境自然在广西北部湾约 1600公里的海岸线上建立了 22个监测点，开
展鲎类种群调查、底栖生物多样性调查、迁徙水鸟监测、迁徙猛禽监测等长期调查和监测行
动，获得了该地区关键栖息地和生物多样性的关键数据。 美境自然推动发起的 “不吃鲎消费
倡导 ”是 第一个针对餐饮业解决中国鲎过度利用问题的多方参与的保护行动，吸引了多个政
府机构、媒体、 企业和公众参与并采取行动，并在广西三大沿海城市之一的北海发展了110
多家 “不吃鲎 ”海鲜餐厅。

Guangxi Biodiversity Research and Conservation Association (BRC)
Initiated by a group of local scientists, nature reserve staff and nature lovers who are contributing to 
biodiversity research, conservation and sustainable utilization, BRC is the first biodiversity conser-
vation NGO in Guangxi. BRC advocates everyone is a nature conservationist as it is believed that 
everyone in the world has duty of and is capable of conserving nature and even the smallest action 
can bring better life. By applying the approaches of capacity building and public participation, the 
association is committed to conserving the limestone ecosystems in southwestern Guangxi and the 
coastal ecosystems in the Beibu Gulf.
Vision: to promote the harmonious co-existence and sustainable development of human society and 
natural ecosystems.
Mission: to conserve endangered species and important ecosystems in Guangxi through encourag-
ing public participation and adopting sustainable solutions based on scientific research and thor-
oughly consideration of local needs.
BRC is also the first local conservation NGO promoting public participation and multi-level coop-
eration in coastal ecosystem conservation in the Beibu Gulf. On the 22 monitoring sites along the 
1600m long coastline of Guangxi, it has been carrying out long-term investigation and monitoring 
since 2014, including horseshoe crabs population surveys, benthic invertibrate biodiversity survey, 
migratory seabirds monitoring and migratory raptors monitoring, and obtaining key data of important 
habitats and biodiversity in the region. Furthermore, it initiated the “No Horseshoe Crab Consumption 
Campaign”, the first multi-stakeholder engagement conservation action to tackle the over-exploita-
tion issue of Chinese horseshoe crab. This campaign has attracted the participation of many gov-
ernmental agencies, media, enterprises and the public. Up to now, over 110 seafood restaurants in 
Beihai, one of three major coastal cities in Guangxi, have joint in the action and become “Horseshoe 
Crab Friendly Restaurants”.

指导单位 Advisory Organization 

全国水生野生动物保护分会
全国水生野生动物保护分会成立于2007年，业务归口农业农村部渔业渔政管理局，是目前国
内从事水生野生动物保护唯一的全国性社 团组织。分会先后设立大鲵委员会、鲟鱼委员会、
水族馆委员会、自然保护区委员会和专家咨委员会。在农业农村部的领导和支持下，分会牵
头组织成立由相关行政部门执法机构、保护区管理机构、科研院所、高等院校、爱心企业及
社会团体等参与的中华白海豚保护联盟、中国鲟鱼产业联盟、中华鲟保护拯救联盟、长江江
豚拯救联盟、中国海龟保护联盟、斑海豹保护联盟，联盟成员单位超过 400家。

National Aquatic Wildlife Conservation Association (NAWCA)
NAWCA was established in 2007 and has been under the jurisdiction of the Bureau of Fisheries, 
Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People’s Republic of China. It is the only national asso-
ciation that is engaged in the conservation of aquatic wildlife in China. NAWCA has led the establish-
ment of the Giant Salamander Committee, the Sturgeon Committee, the Aquarium Committee, the 
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Nature Reserve Committee and the Expert Advisory Committee. Under the leadership and support 
of the Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the People’s Republic of China, NAWCA has joined 
hands with the relative administration agency, protected area management institutions, research 
institutes, universities, philanthropic enterprises to establish the Chinese White Dolphin Conserva-
tion Alliance, the China Sturgeon Industry Alliance, the Chinese Sturgeon Conservation Alliance, the 
Saving Yangtze River Finless Porpoise Alliance, the China Sea Turtle Conservation Alliance, and the 
Leopard Seal Protection Alliance. There are over 400 members of the alliances in the NAWCA.

协办方 Co-organizers
 
阿拉善SEE广西项目中心
阿拉善SEE广西项目中心始终聚焦关注广西的生物多样性保护及广西流域及珠江上游流域的
水资源保护、流域治理、湿地保护等水保育工作，以及针对北部湾沿海地区开展滨海湿地保
护工作。

SEE Society of Entrepreneurs and Ecology, Guangxi Programme
SEE Guangxi Programme focuses on biodiversity conservation in Guangxi, water conservation in 
Guangxi and the upper reaches of the Pearl River like water resources protection, watershed man-
agement, wetland protection, as well as coastal wetland ecosystem conservation in coastal areas of 
Beibu Gulf.

香港海洋公园保育基金
香港海洋公园保育基金透过协作、科研及教育致力提倡促进及参与于亚洲区的野生生态保育
工作，与各界携手保护野生生态长久繁盛丰饶。

Ocean Park Conservation Foundation, Hong Kong (OPCFHK)
OPCFHK is committed to advocating, facilitating and participating in effective conservation of Asian 
wildlife through partnerships, fundraising, research and education. It envisions a world where Asian 
wildlife remains biologically diverse under the stewardship of humans, corporations and government

生态研究及发展机构
生态研究及发展集团成立于1995年，是一个关注全球四种鲎的保护的非盈利组织。我 们的使
命是寻求解决方案，防止或减轻人类活动对本地野生动物种群和栖息地造成的损害。 我们 通
过科学研究和发展、环境规划和管理以及公共教育和外联来实现这一目标。

The Ecological Research & Development Group (ERDG)
ERDG founded in 1995, is a non-profit wildlife conservation organization whose primary focus is 
the conservation of the world’s four horseshoe crab species. Our mission is to seek solutions that 
prevent or mitigate damage to native wildlife populations and habitats due to human activities. ERDG 
accomplishes this goal through scientific research & development, environmental planning & man-
agement, and public education and outreach. ERDG works to inspire and assist individuals, commu-
nities and organizations to solve problems, change behaviors and promote sound decisions in order 
to achieve sustainable ecosystems.

广西红树林研究中心
广西的综合性、公益性海洋科学研究机构，以红树林、海草床、珊瑚礁、盐沼和滨海植被为
主要研究对象，为北部湾海洋环境保护恢复与管理提供科技保障。

Guangxi Mangrove Research Center (GMRC)
With main research objects as mangroves, seagrass beds, coral reefs, salt marshes and coastal 
vegetation, GMRC is a comprehensive and commonweal marine scientific research institution in 
Guangxi, contributing to providing scientific and technological guarantee for marine environmental 
protection rehabilitation.
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广西动物学会
广西动物学会成立于1978年，学会宗旨是推动广西动物科学发展，为广西地方社会经济发展
服务。

Guangxi Zoology Society
Established in 1978, Guangxi Zoology Society aims at promoting development of zoology in Guangxi 
to serve local social economic development.

广西野生动植物保护协会
广西野生动植物保护协会成立于1983年。协会宗旨是组织动员社会力量，广泛开展科普宣传
教育，提高广西民众的生态保护意识；加强科技交流与合作，促进野生动物保护科学技术的
发展，拯救珍稀濒危物种，保护生物多样性，全面发挥其生态效益、社会效益和经济效益，
推动广西野生动物保护事业与社会经济的协调发展，促进人与自然的和谐。

Wildlife Conservation Association of Guangxi Province
Wildlife Conservation Association of Guangxi Province aims to mainstream popular science edu-
cation and promote public participation to raise public awareness of conservation in Guangxi. The 
Association also aims to improve the development and collaboration of wildlife conservation science 
and technology for better conservation of rare or endangered species and biodiversity, and for the 
harmonious co-development of conservation and social economy.

支持方 Sponsors
 
崔斯特深圳创新技术（深圳）

Tracetech (Shenzhen) Co. Ltd

广西壮族自治区 海洋研究所
广西海洋研究所是一家专门从事海洋生物技术研究、应用及推广的省级科研机构。单位以海
洋新品种繁育与技术服务为业务重点。

Guangxi Institute of Oceanology
Guangxi Institute of Oceanology is a provincial scientific research institution specializing in marine 
biotechnology research, application and promotion. Emphasis is placed on the artificial breeding and 
technical service.

广西合浦儒艮国家级自然保护区管理站
我国中华白海豚主要的栖息地区之一，有典型海草床。主要保护对象为儒艮、中华白海豚、
绿海龟、中国鲎、海草床、红树林生态系统等。

Guangxi Hepu State Dugong Natural Reserve
Guangxi Hepu State Dugong Natural Reserve is one of the core habitats of Chinese White Dolphin, 
Sousa chinensis in China. The main conservation targets include dugong, Chinese White Dolphin, 
green turtle, Chinese horseshoe crab, seagrass bed, mangrove ecosystem, etc.

广西北海滨海国家湿地公园管理处
广西北海滨海国家湿地公园总面积2009.8公顷, 是我国南部沿海 “库塘 -河流 -近海 ”复合湿地
生态系统的典型代表。湿地公园动植物资源十分丰富，拥有近 200公顷的原始红树林，野生
动物 200多种。

Beihai Binhai National Wetland Park
Beihai Binhai National Wetland Park possess a total area of 2009.8 hectares. The Park is a typical 
example of water storage–offshore–seacoast complex wetland ecological system in southern China. 
The wetland park has abundant wildlife resources. The Park accommodates about 200 hectares of 
mangrove and more than 200 species.
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北海金海湾红树林生态旅游区管理有限公司
北海金海湾红树林生态旅游区是广西极富滨海湿地风情和渔家文化内涵的黄金景点,也是中国
滨海湿地生物多样性重点区域。

Beihai Golden Bay Mangrove Forest Ecological Tourism Zone Management Co., Ltd.
Beihai Golden Bay Mangrove Ecotourism Zone is a popular scenic spot with rich experiences of 
coastal wetland fisherman cultures in Guangxi. The Zone is also a hotspot of coastal wetlands biodi-
versity in China.
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钦州会议酒店位置地图
Location map of conference hotels in Qinzhou City

北部湾大学地图
Campus map of Beibu Gulf University
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Location map of conference hotels in Beihai City
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